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Eltűnhetnek a kis patikák 
A megye nagyobb városai kö-
zül Makón van a legtöbb, Szen-
tesen a legkevesebb gyógy-
szertár a lélekszámhoz viszo-
nyítva. A kisebb településeken 
viszont lehet, hogy még keve-
sebb lesz a jövőben, mert úgy 
hírlik, a kis forgalmú gyógy-
szertárak normatív támogatása 
megszűnik. 

csongrád megye 
szabó imre 

Makón a legtöbb, Szentesen a 
legkevesebb gyógyszertár jut 
egy főre a nagyobb városok 
közül a megyében - erre az 
eredményre jutottunk, amikor 
összehasonlítottuk a települé-
sek lakosságszámát az ott mű-
ködő gyógyszertárakéval. Az 
összehasonlítás alapjául a 
legfrissebb elérhető, azaz 
2009-es népességi adatokat, 
illetve a tisztiorvosi szolgálat 
januári nyilvántartását vet-
tük. Az ÁNTSZ regionális iro-
dáján egyébként felhívták a fi-
gyelmünket arra, hogy nincs 
előírás, ami szabályozná, 
mennyi patika lehet egy tele-
pülésen. 

„Tavaly havonta 
kaptunk a 
betegforgalmi adatok 
után 100 ezer forintot." 
Budainé Kormányos Éva 
kiszombori patikavezető 

A kiszombori gyógyszertárban 100 beteg fordul meg naponta. FOTÓ: KARNOK CSABA 

Ami pedig a rangsort ille-
ti: Makón 24 ezren élnek, 
gyógyszertárból 8 működik, 
azaz egy patika 3000 embert 
lát el. A második helyen Sze-
ged áll a maga 169 ezer lako-
sával és 48 patikájával (3520 
emberre jut egy), mögötte 
szorosan, majdnem holtver-

senyben Csongrád követke-
zik - itt 17 ezer 700 ember 
rendelkezésére 5 gyógyszer-
tár áll, azaz 3540 lakosra jut 
belőle egy. Hódmezővásár-
hely 47 ezer 200 polgárát 13 
gyógyszertár szolgálja ki, te-
hát 3630 főre jut egy, míg a 
sor végén Szentest találjuk. 
Itt 29 ezer 100-an laknak, 7 
patika üzemel, tehát - leg-
alábbis elvben - 4157 embert 
lát el mindegyik. 

A kisvárosokat, illetve a fal-
vakat azért nem vettük figye-
lembe az összevetésben, mert 
nagyon sok szerényebb lélek-
számú település van, ahol egy-
általán nincs patika, vagy csak 
fiókgyógyszertár üzemel. El-
képzelhető, hogy ezekből is jó-
val kevesebb lesz, mert mint 
hírlik, lehet, hogy megszűnik a 
kis forgalmú gyógyszertárak 
központi támogatása. Az egyik 
ilyen patikában, a kiszombori-

ban - naponta átlagban 100 
beteg fordul meg itt - érdek-
lődtünk is, mit tudnak erről. 
Vezetője, Budainé Kormányos 
Éva azt mondta: míg tavaly ha-
vonta kaptak a betegforgalmi 
adatok után 100 ezer forintot, 
idén eddig hiába küldték el a 
nyilvántartást az egészségbiz-
tosítónak, pénzt még nem lát-
tak. Tájékoztatást sem kaptak 
arról, utalnak-e majd, és ha 
igen, mennyit. 
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Füstbe ment a cigistoprendelet? 
Kilenc hónapja lépett életbe 
Szegeden a cigistoprendelet. 
Úgy tűnik, a helyiek lassan 
hozzászoknak a korlátozáshoz. 
A közterület-felügyelők eddig 
csak figyelmeztettek, pénzbün-
tetést továbbra sem szabtak ki 
a megyeszékhelyen. 

SZEGED 
kovács kriszta 

- Nem tudtam, hogy tilos, de 
nem is érdekel. Úgyis mind-
járt eldobom, mert jön a villa-
mos - vonta meg a vállát a 
Centrum előtt kedd reggel a 
szürke kabátos, 18 év körüli 
fiatalember, amikor megkér-
deztük: tudja-e, hogy tavaly 
június elseje óta szabálysér-
tést követ el azzal, ha a meg-
álló váróiban dohányzik. 

- Hallottam a szabályozás-

A fedett rész alatt tilos, mellette már lehet cigizni. FOTÓ: KARNOK CSABA 

ról. Nézzék: ha ideállok, már 
legálisan szívom - mondta a 
középkorú Horváth Péter, és 

Vásárhelyen már bírságoltak. Vásárhelyen 2007 októbere óta - a 
megyében elsőként - nem lehet dohányozni a játszótereken, a város-
házán, az oktatási, egészségügyi és más közintézmények területén 
sem. A közterület-felügyelők eddig 10-15 esetben szabtak ki játszótéri 
dohányzás miatt bírságot, míg a közterületen eldobott csikkekért 
35-40 alkalommal. A szabálysértés összege 3 és 20 ezer forint között 
van. Szentesen ugyanennyi a bírság, de 2008 júliusa óta még senkinek 
nem kellett fizetnie azért, mert a játszótéren dohányzott. A tavaly ápri-
lisi tilalom óta egyszer büntettek a játszótéren cigarettázásért Csongrá-
don. A dohányosnak 10 ezer forintja bánta a szabályszegést. Ez a bír-
ság minimumösszege, a maximum 30 ezer forint. A városban a parkok 
területén sem lehet rágyújtani. 

egyet jobbra lépve a váró mel-
lett füstölt az Anna-kútnál, 
kezében egy félig elszívott ci-
garettával. 

- Tudatosan cigizek itt, tá-
volabb a várótól. Tudom, 
hogy nem szabad alatta állva 
dohányozni. Én még a csikket 
sem dobálom el! - állította a 
narancssárga kabátos Mihály 
a Dugonics téren. A Kecskés 
felé tartó négyes villamost 
várta, miközben dohányzott. 

Belefeledkezett a Reök 
előtti építkezés tanulmányo-
zásába, és rágyújtott egy-egy 
szál cigarettára két egyetemis-
ta. Ági és Melinda szeptember 

30 ezer forint is lehetne 
a bírság. Kilenc hónapja él a 
rendelet Szegeden, amely sze-
rint tilos rágyújtani a tömeg-
közlekedési eszközök megállói-
nak váróiban, a temetőkben, az 
oktatási, kulturális, egészség-
ügyi, szociális intézmények és a 
templomok bejárata előtt. 

óta él Szegeden. A vasútállo-
más előtti buszmegállónál lát-
ták a táblát, amely felhívja a 
figyelmet a korlátozásra. Be-
vallották: nem jutott eszükbe 
a szabályozás, amikor rágyúj-
tottak - a várótól pár méterre. 

- Kollégáim mérlegelik, 
hogy megbüntessék vagy sem 
a tiltott helyen füstölgőket. 
Eddig még nem szabtak ki 
pénzbírságot - mondta Kéri 
József. A szegedi közterü-
let-felügyelet vezetője hozzá-
tette: a középiskolák és játszó-
terek környékén fokozottab-
ban figyelnek a szabály betar-
tására, razziákat mégsem ter-
veznek. Szolgálatban lévő kol-
légái más szabályok betartása 
mellett a dohányzási tilalom-
ra is figyelnek. Ha valaki a ti-
losban cigarettázik, azt lefo-
tózzák, és figyelmeztetik. Sze-
rinte fontosabb a tudatformá-
lás és a társadalmi összefo-
gás, mint a bírság. 

Sok beszédnek 

99 Én már annak is 
örülnék, ha legalább 
kevesebben lennének. 

TOMBÁCZ RÓBERT 
tombacz@delmagyar.hu 

Bár folyamatosan követjük, az alkotmány miatt valójá-
ban csak négyévente tesszük igazi mérlegre politikusa-
ink teljesítményét. 

Itt most elsősorban nem arra gondolok, hogy a ko-
molytalan képviselői vagyonnyilatkozatokat vizsgálva 
kivesézzük, egy ciklus alatt ki mennyivel gyarapította 
hivatalosan saját vagyonát - vagy éppen kinek kell 
gyűjtést rendeznünk, hogy legyen végre saját kocsija. 
Nem is arra, hogy az illetőt esetleg meggyanúsították -
netán már le is csukták - valamilyen korrupciós ügy-
ben, noha az ilyesmi manapság naponta előfordul. 
Ezek a dolgok ugyan alaposan belejátszanak abba, 

hogy mennyire ala-
csony szintűre érté-
keljük az úgynevezett 
politikai elitet, de ami 
objektíven mérhető, 
az mégiscsak az: ki 

hányszor szólalt fel, hány indítványt tett a parlament-
ben - azaz mennyire volt aktív az általunk fizetett mun-
kahelyén. Ahová sokan még csak be sem járnak. 

Persze dumálni lehet a semmiről is, hogy úgy tűn-
jön, mintha. A T. Házban szoktak is gyakran. De hogy 
pontosan ki, miről és mennyit, azt nem igazán tudjuk, 
ugyanis az udvari televíziós közvetítésen kívül - a saj-
tószabadságot sajátosan értelmezve - például nem ké-
szíthetnek saját felvételeket a tévék. így csak fotók árul-
kodnak a kihalt padsorokról, a jelen nem lévő képvise-
lőtársnak szóló monológokról, a laptopjukon vicceket 
olvasgató honatyákról. 

Igaz, ha nekünk szóló cirkusz van, azt azért láthatjuk 
- már akit még érdekel, és elhiszi de ez is csak a poli-
tikusokkal szembeni pártfüggetlen ellenszenvünket 
erősíti. Talán, ha végre megint el tudnánk hinni, hogy 
az üres szócséplésen és haszonszerzésen kívül más is 
folyik a parlamentben, más szemmel kezdenénk nézni 
a politikai elitünkre. Ehelyett viszont most csak az 
egyik bagázst cserélhetjük a másikra, és közben naivan 
hihetünk a nagy változásban. 

Én már annak is örülnék, ha legalább kevesebben 
lennének - amit egyébként mindkét oldal bőszen ígér-
get évek óta. 

Klinikai képalkotás 
SZEGED. A klinikai központ Kál-
vária sugárúti épületébe került 
az a CT berendezés, amelyet az 
új klinikán tavaly ősszel 300 
millió forint értékű, Kelet-Eu-
rópában egyedülálló csúcs-
technikát képviselő Computer 
Tomograph váltott fel. Az egy-
kori II. kórház átépített magas-
földszintjén a régi digitális 
röntgent új, bővített szoftverrel 
szerelték fel, számítástechni-
kai háttere révén a felvételei-

hez minden orvos korlátozás 
nélkül hozzáférhet, kialakítot-
tak hozzá egy korszerű CT- és 
ultrahangvizsgálót, recepciót, 
betegvárót és öltözőket. Az ösz-
szesen közel 400 millió forin-
tos fejlesztés a köz- és a magán-
széfa, azaz a Szegedi Tudo-
mányegyetem Szent-Györgyi 
Albert Klinikai Központja és a 
Euromedic Diagnostics Szeged 
Kft. együttműködésével jött 
létre. 

Szentesi sürgősségi 
Tavasszal megkezdődik a szen-
tesi kórház sürgősségi betegel-
látó központjának bővítése, de 
orvosokat már most keresnek 
az osztályra. A városházi kriti-
kákkal szemben nincs késés-
ben a műtőtömbpályázat: ápri-
lisban benyújtják az anyagot. 

SZENTES 
bíró dániel 

Csongrád megyében a második 
helyen zárta Az év kórháza ver-
senyt a szentesi Dr. Bugyi Ist-
ván Kórház, amelynek tavaly 
nyár óta Baráth Lajos a megbí-
zott főigazgatója. Az intézmény 
megítélése minden tekintetben 
javult. Közben elindították azo-
kat a projekteket, amelyek 
meghatározzák a súlyponti el-
látó központ jövőjét. 

- A közbeszerzési eljárás 
már elkezdődött, tavasszal a ki-
vitelezés is megkezdődhet a 
sürgősséginél - utalt a 476 mil-
liós támogatást nyert beruhá-
zásra Baráth Lajos. A főigazga-
tó hozzátette, már most keres-
nek orvosokat az osztályra, 
amely lehetővé teszi majd, 
hogy a térség mind a 120 ezer 

lakója uniós összehasonlítás-
ban is magas színvonalú sür-
gősségi ellátásban részesüljön. 
Most készítik elő a műtőtömb-
pályázatot, amelyhez 300-300 
milliós önrészt ajánlott fel a 
megyei és a helyi önkormány-
zat. Az intézmény 3 milliárdos 
támogatásban bízik. Jelenleg 
több épületben vannak műtők, 
széttagoltan - az új komple-
xumban egy tető alá kerülné-
nek a kiszolgálóhelyiségekkel 
és a hotelszárnnyal együtt. A 
műszerpark is megújulna. 

Bár a városházán elhang-
zott, hogy ez utóbbi pályázat 
kidolgozása késésben van, 
Baráth Lajos lapunknak kije-
lentette: az eredeti, vagyis az 
áprilisi határidőre benyújtják 
a pályamunkát, még ha a ki-
író szervezet augusztusig ki is 
tolta ennek lehetőségét. - Ha 
ezek a fejlesztések megvaló-
sulnak, a térség egyik egész-
ségügyi tudásközpontjává 
válhat a szentesi kórház -
mondta a főigazgató. Hamaro-
san megindul a fűtéskorszerű-
sítés: gázról termálenergiára 
váltanak, szabályozható rend-
szert építenek ki a kórházban. 
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